



The Government of the Republic of Vanuatu is seeking Ni-Vanuatu applicants to fulfil the statutory position of **The GOVERNOR to the Reserve Bank of Vanuatu**.

The Reserve Bank of Vanuatu is a statutory body that exists to :

- To regulate the issue, supply, availability and international exchange of money
- To supervise and regulate banking business and the extension of credit
- To advise the Government on banking and monetary matters
- To promote monetary stability
- To promote a sound financial structure and
- To foster financial conditions conducive to the orderly and balanced economic development of Vanuatu

In addition to fulfilling the role of Governor the chosen individual will strengthen the Ministry of Finance's policy stance, enhance the financial regulatory capacity and play a significant role in the Government's economic policy formulation as well as monetary policy formulation and implementation.

Applicants must have at least a Masters in Economics or a higher qualification as per the Reserve Bank Amendment Act No.10 of 2022, and a strong knowledge base in any of the followings field: Econometrics, financial regulation and supervision, monetary policy development and international economics. Relevant qualifications must be wholly supported with a minimum of ten (10) years of experience in the finance sector and a minimum of ten years of exposure in a CEO, General Manager or equivalent role.

Demonstrate in depth knowledge of central banking is a prerequisite. It's a considerable challenge and calls for one who can operate to the highest ethical standards under considerable pressure.

#### The Broad Objectives of the Governor are to:

- Perform role of Chief Executive Officer of the Reserve Bank of the Reserve Bank and shall be responsible to the Board for the execution of its policy and the management of the Reserve Bank.
- The Governor shall have the power to act, contract and sign instruments and documents on behalf of the Reserve Bank of Vanuatu.
- The Governor may appoint and employ at such remuneration and on the Banks mandated terms and conditions, such officers and employees as the Board may consider necessary for the due performance of the objectives of the Reserve Bank of Vanuatu.

#### Areas of Expertise :

**Financial Expertise** – a professional background with at least ten years' relevant experience or financial stability or regulatory issues dealt and encountered by a central bank, regulatory or supervisory authority, international financial institution or private sector t is highly desirable.

**Leadership and management** – the ideal candidate would be a strong leader with extensive managerial and leadership experience and abilities, proven evidence of effective decisions and strategically thinking minded; and having the ability to identify emerging issues with implications for the Vanuatu economy. The candidate would also be able to manage complex political and economic challenges and arrive at outcomes conducive to the development of the Bank.

**Economic Expertise** – Proven ability and extensive knowledge to contribute in meaningful discussion and intellectual dialogue on economic issues and vital sectors of the domestic and international economies.

**Legal Expertise** – has a comfortable knowledge and understanding of relevant banking legislations such as Financial Institutions Act, Reserve Bank Act but not limited to these.

**Relationship Management** – is seen by others to be confident and competent in dealing with Government, statutory bodies, private sector, domestic and international financial institutions, international organizations, other central banks, donors and other agencies.

#### Due Diligence

The applicant will be subject to fitness and property standards as required of a reporting entity under the Anti- Money Laundering and Terrorism Financing Law and Regulations.

Integrity and professionalism – have a strong analytical approach to work; displays a distinguishing work ethic and work output is accurate with great attention to detail and few to no errors.

Excellent knowledge of English, with known ability to write accurate, precisely and quickly, has accomplished research and development skills and well verse in communications. Having an understanding of French would be an advantage. The successful candidate is usually a compelling communicator to multiple audiences in the global and central baking community, PC literate, numerate and comfortable using spreadsheets and your will the confidence to deliver your views in front of specialist and generalist audience.

The Governor will lead the Reserve Bank of Vanuatu for a contractual term of Five (5) years. The Governor will be supported by an executive management team of a Deputy Governor, Directors, comprised in line with the Bank's main legislative functions.

Applications without requisite qualifications from recognized institutions will not be eligible for interviews, and the appointee must be neutral at all times or not pose a detrimental conflict when undertaking the functions of Governor, during the period of appointment.

All applications are to be treated confidentially and forwarded to:

**The Minister of Finance & Ministry of Finance and Economic Management.**

**The closing date for submission of applications is 24th November 2023.**

This advertisement is authorized by Honorable John Dahmasing Salong, Minister of Finance and Economic Management.

Le Gouvernement de la République de Vanuatu recherche des candidats Ni-Vanuatu pour occuper le poste statutaire de **GOVERNEUR de la Banque de réserve de Vanuatu**.

La Reserve Bank of Vanuatu est un organisme statutaire qui existe pour :

- Réglementer l'émission, la masse, la disponibilité et l'échange international de monnaie
- Superviser et réglementer les activités bancaires et l'extension du crédit
- Conseiller le gouvernement sur les questions bancaires et monétaires
- Promouvoir la stabilité monétaire
- Promouvoir une structure financière saine et
- Favoriser des conditions financières propices au développement économique ordonné et équilibré du pays.

La personne retenue, en plus d'assurer le rôle du gouverneur, contribuera à renforcer la ligne directrice du Ministère des Finances, à rehausser la capacité de réglementation financière et sera appelé à jouer un rôle important dans la formulation de la politique économique du gouvernement ainsi aye dans la formulation et la mise en œuvre de la politique monétaire.

Les candidats doivent être titulaires d'un master en économie ou d'une qualification supérieure conformément à la loi n° 10 de 2022 portant modification de la loi sur la Banque de réserve, et posséder de solides connaissances dans l'un des domaines suivants : économétrie, réglementation et supervision financières, gestion de la dette, gestion de la dette, etc : Économétrie, réglementation et supervision financières, élaboration de la politique monétaire et économie internationale. Les qualifications pertinentes doivent être entièrement étayées par un minimum de dix (10) ans d'expérience dans le secteur financier et un minimum de dix ans d'exposition à un poste de PDG, de directeur général ou à un poste équivalent. La démonstration d'une connaissance approfondie de la banque centrale est un prérequis. Il s'agit d'un défi considérable qui exige une personne capable de respecter les normes éthiques les plus strictes sous une pression considérable.

#### Les objectifs du Gouverneur de manière générale consistent à :

- Exécuter le rôle de président directeur général de la banque de réserve et à rendre compte au conseil d'administration de l'exécution de sa politique et de la gestion de la banque de Réserve ;
- Le Gouverneur a le pouvoir d'agir, de conclure des contrats et de signer des instruments et des documents pour le compte de la Banque de Réserve de Vanuatu ;
- Le Gouverneur peut nommer et employer, a des conditions salariales et selon des modalités et conditions autorisées par la banque, tous les cadres et employés que le conseil d'administration peut juger nécessaires pour la bonne exécution des objectives de la Banque de Réserve de Vanuatu.

#### Domaines d'expertise :

**Expertise Financières** – un parcours professionnel avec au moins dix ans d'expériences pertinente en matière de stabilité financière ou de question de réglementation qu'une banque centrale rencontre et administre, d'autorité régulatrice ou de supervision, d'institution financière internationale ou dans le secteur privé est fort souhaitable.

**Leadership et gestion** – le candidat idéal serait un fort dirigeant, avec une vaste expérience et des compétences étendues dans le domaine de la gestion et de la direction, des preuves manifestes de bonne prises de décisions et un raisonnement stratégique ; ayant la capacité d'identifier des problèmes émergents qui ont des implications pour l'économie du Vanuatu. Le candidat serait en outre capable de gérer des défis politiques et économiques complexes et de parvenir à des résultats favorables au développement de la Banque.

**Expertise économique** – Aptitude avérée et connaissances étendues pour contribuer à des discussions constructives et des dialogues intellectuelles portant sur des questions économiques et des secteurs cruciaux de l'économie intérieure et mondiales.

**Expertise Juridique** – possède des connaissances et une compréhension acceptable des lois bancaires pertinentes telles que la loi sur les institutions financières, la loi sur Banque de Réserve, mais sans se limiter à ces lois.

**Gestion relationnelle** – il est perçu par les autres comme étant assuré et compétent pour traiter avec le Gouvernement, les organismes statutaires, le secteur privé, les institutions financières locales et internationales, les organismes internationales, d'autres banques centrales, des bailleurs de fonds et d'autres agences.

**Intégrité et professionnalisme** – Adopte une approche fortement analytique à l'égard du travail ; fait preuve d'une éthique professionnelle remarquable et d'exactitude dans le rendement avec une attention toute particulière apportée au détails et peu d'erreurs, voire aucune.

Excellentes connaissances de l'anglais, avec une capacité avérée d'écrire avec exactitude, précision et célérité, des compétences accomplies en matière de recherche et bien rompu aux communication. Des connaissances de la langue française seraient un atout. Le candidat retenu sera idéalement un interlocuteur persuasif face à un public très diversifié dans la communauté bancaire mondiale et des banques centrales. Maîtrise de l'informatique, de la numérique, à l'aise avec les tableurs et ayant l'assurance nécessaire pour exprimer son opinion devant un public de spécialistes et de généralistes.

Le Gouverneur dirigera la Banque de Réserve de Vanuatu pour une durée contractuelle de cinq (5) ans. Il sera soutenu par une équipe de direction composée de cinq administrateur, cadrant avec les principales fonctions légales de la banque.

Les candidats n'ayant pas les qualifications requises en provenance d'établissements reconnues ne seront pas éligibles pour des entretiens et la personne nommée doit toujours être neutre ou ne pas se placer en situation de conflit préjudiciable dans l'exercice d se fonctions de Gouverneur dans toute la durée du mandat.

Toutes les candidatures seront traitées confidentielles et doivent être adressées au :

**Ministre, Ministère des Finances et de la Gestion Economique.**

**La date limite de soumission des candidatures est le 24 Novembre 2023.**